



HOB 3 referat – 22. - 24. august 2025

<u>Tilstedeværende:</u>	<u>Fraværende:</u>
Jonathan Josva Schou Eva Mærsk Martin Engelbæk Halling Jacobsen Maya B. Hindsberg Nikolaj Storgaard Oksen Anne H. Johansen Christian H. Beksgaard Jensen Frede Boe Simonsen Kristian Mouritsen Line Ørbech Sadolin Malene Helth Ozzy Askham Susanne Leah Goldschmidt Tor Bjørn Torp Victoria Egeberg Kaxe Nanna Hegnelt Rasmussen Astrid Trettvik Petersen	Nikolaj Nyaa Mørk Stille Nór Hernø
<u>SEK:</u> Louise & Benedicte	
<u>Gæster:</u>	

Programpunkter

Fredag

Programpunkt	Referat
Hygge om aftenen	Der er blevet sendt en synopse ind til Fastaval 2026!

Lørdag

Programpunkt	Referat
Morgensang og mødestart	Vi har bevæget os og sunget sensommervise!
Opdatering fra FU og udvalg – siden sidst?	FU beslutninger/meldinger: - Lokalforeninger: Projekt Nexus har meldt sig ud. - Der er blevet taget 5.000 kr. fra arbejdsplanen til at dække merudgift i forbindelse med folkemødets scenetider. - Godkendt sær aftale med årets supersoldat stilling. - Arbejdet med krisehåndterings ramme – præsenteres for HOB i weekenden. - Sendt Oksen og Anne til følgegruppe for projektet Spirende Fællesskaber - Godkendt ansøgning fra Charlie Andersen til kommunikationsudvalget - Godkendt at Nikolaj Mørk arbejder videre med en rabataftale hos Burgschneider. Aktiviteter og møder -Vi har afholdt sommerskole! -Vi har haft en tur på Folkemødet, hvor der også har været holdt formøder. -Holdt oplæg og kort forløb for amerikanske universitetsstuderende på tur i Danmark.



- Holdt oplæg for ukrainske unge projektmagere i samarbejde med DUF
- Holdt rekrutteringsoplæg hos både Østerskov og Epos efterskole.
- Oksen har været til arrangement i NORDBUK, hvor der blev holdt taler og preppet den danske delegation i NORDBUK.
- Hjulpet med materiale til PR-bod på Copenhagen Comic
- Vi har deltaget til netværks/workshop med Mary Fonden om unges trivsel
- Besøgt Wonder studios og Sunfall
- Besøgt Dragonfactory og SFA (sommerferie aktiviteter)
- Besøgt Rollespilsfabrikken og Hæder og Ære og sommerlejr
- Besøgt Dragon Legion player event i Hobro (kontrol fra Erasmus+)
- Besøgt Cosplay Aarhus' FanCon
- Dirigent til ALEA GF
- Sendt Benedicte af sted som ungerepræsentant til Sorø-mødet
- Besøgt Kulturmødet i Mors - Ozzy, Victoria, Maya og Eva var med og afrapporterer besøget til HOB 4
- 2 Møder i internationale udvalg
- 2 Møder i det politiske udvalg
- 1 Møde i forpersonskabet og generalsekretæren
- 1 Møde i krisekomitéen

SEK

- Sendt ansøgning til slots og kulturstyrelsen om midler (30-40.000 kr.)
- Sendt driftsansøgning afsted til DUF (2-årig)
- Haft møde med SOVI om praktikant, som er opstartet.
- Sagt farvel til Anna (supersoldat) og velkommen til Benedicte
- Solsikkesnorsprojektet har fået 1400 besvarelser på spørgeskemaet – vi vil gerne have flere fra folk der laver aktiviteter for folk med handicap

Projekter

Holdt flere møder med Esbjerg kommune om foreningshus, samt Lokale og anlægsskuffen.
Været til møde om Spirende Fællesskaber, hvor vi også har modtaget spørgeskema til udsendelse.
Haft flere startup møder om TV serien "Valdras Helte" med nordisk film (tv serie afdelingen)

Diverse

- Projekt Nexus har meldt sig ud af landsforeningen.
- Nickolaj Oksen udtræder af DUF's styrelse og Victoria Kaxe overtager hans plads. Der er aftalt udtrædelsesforløb så det sker ganske ordentligt.
- Folkeoplysningsarbejdsgruppen arbejder på en guide til "Hvordan bliver man folkeoplysende forening i Bifrost".
- Flere af vores lokalforeninger har modtaget støtte fra DUF's europapulje til at deltage til diverse internationale aktiviteter (fx Drachenfest, Mythodea og NærCon)
- Initiativstøtten i DUF – der er stadigvæk penge at søge, siger Victoria!

Kommunikationsudvalg

Marinus og Ingrid tager til Epos Epoke og interviewer.

Politisk udvalg

Folkemødeturen var en stor succes.
Kulturmødebesøg var en stor succes

Kommunalvalget

Vi har haft et par henvendelser vedr. bålamtalerne, Berner og Beksgaard vil prøve at hive fat i nogle flere.



	Regionskontakter Syd – Astrid er stoppet og fjernes fra hjemmesiden. UDDAK Henvendelse fra Cosplay Aarhus angående førstehjælpskursus – Mathias Rytter er tovholder Opretter arbejdsgruppe for at designe kanoner til KL, som kan godkendes af politiet - Tor Priskomiteén Der indhentes indstillinger til nomineringer! Man kan stadigvæk nå at indsende! Internationalt udvalg Der er stadigvæk penge tilbage! Vi har været til Immersion Festival (Finland) i august Singapore i november
Økonomisk opdatering	Den økonomiske status fremlægges. Der er enighed om at være forberedt på at afklare fejlkontering og phishing sag til generalforsamlingen.
Status på hovedbestyrelsens arbejde	Der laves status over hovedbestyrelsens arbejdsopgaver. Der diskuteres formatet af punktet – der vil blive diskuteret videre senere.
Valg af delegationsleder til DUF-delegeretmøde	Oksen og Victoria stiller op som delegationsledere til DUF-delegeret møde. Dette godkendes. Der besluttet at man i delegationen udpeger en person, som kan lede gruppen internt og hjælpe med at løfte det sociale ansvar.
Præsentation af folkeoplysningspolitik fra det politiske udvalg	Udkast til folkeoplysningspolitikken præsenteres af Eva og Martin, med henblik på at få kommentarer og rettelser fra HOB. Baggrund: Målet med politikken er at have et demokratisk redskab i Bifrost, samt kan tages med ud i verden. Politikken er udformet af strategien vedtaget ved sidste GF. Udkastet baserer sig også på oplysninger samlet ind af politisk konsulent Anders Berner, bearbejdet i politisk udvalg. Udkastet får feedback til kommentarer og rettelser. Der vil arbejdes videre med udkastet inden HOB 4.
Præsentation af folkeoplysningsguide	Udkast til folkeoplysningsguide til internt brug for Bifrosts lokalforeninger præsenteres af Nanna og Eva. Der er udsendt spørgeskemaer til lokalforeninger. Spørgeskemaer undersøger forståelse af hvad folkeoplysning betyder, samt hvilke foreninger der laver folkeoplysning. Guiden tages med til Forum 2025. Herefter arbejdes videre med mål om at guiden kan udgives på Bifrosts hjemmeside



Bifrostpuljen

Bifrostpuljen har modtaget fire ansøgninger.
Der er ansøgt for i alt 19.554,-.

Projekt: Indretning af lager Thy/Mors Rollespilsforening

Forening: ThyRF – Thy/Mors Rollespilsforening
Kristian og Tor erklærer sig inhabile og forlader lokalet.

Der er stor begejstring for den blivende værdi i at få styr på opbevaring og lager!

Den bliver stemt videre til bevilling.

Projekt: Sy kursus

Forening: Kompagni Gottheim

Der diskuteres om at betale en skrædder for oplæg er løn eller en ydelse. (Bifrostpuljen må ikke gå til løn.)
Der diskuteres om at godkende vil sætte præcedens for at betale honorar for frivilligt arbejde.
Der ønskes at SEK giver feedback på budgettet og på ansøgningen.

Den bliver stemt videre til bevilling.

Projekt: Laptop til skatte mesteren

Forening: Forest Wizards Rollespilsforening

Det debatteres om forskellige praktiske aspekter i ansøgningen; tages den med hjem, hvad er det konkret den skal bruges til og hvor ofte?

Selve ansøgningen er mangler uddybelse, samt er ikke decideret for eller af unge arrangører.
Det noteres at FW aldrig har fået midler eller ansøgt BP før.

Den bliver stemt videre til bevilling.

Projekt: Foreningstur til Forum

Forening: Østerskov Alicorns

Ozzy og Maya erklærer sig inhabil og forlader lokalet

Bifrostpuljen har ikke præcedens for at give midler til billetter – men har før betalt transport til begivenheder.

Der påpeges at der ikke er en regel for Bifrostpuljen om at man ikke må betale billetter – samt at adgang til Forum for unge og nye arrangører har uddannede formål.

Den bliver stemt videre til bevilling.



	Bevillingsrunde: ThyRF beder om 4.554,- Fuld bevilling Kompagni Gottheim beder om 5.000,- Fuld bevilling – betinget at det er en ydelse og ikke et honorar (SEK). Forest Wizards beder om 5.000,- Fuld bevilling – med krav om at bærbar udelukkende bruges til foreningsarbejde og ikke privat brug. Østerskov Alicorns beder om 5.000,- Fuld bevilling Samlet beløb på 19.554,-
Opkvalificering: Hvordan indsender man det gode ændringsforslag som hovedbestyrelse?	Der blev holdt oplæg med efterfølgende diskussion om ændringsforslag og debat. Nogle af punkterne fra diskussion i grupper, blev bragt med til søndags arbejdsblokke.
Indstillinger vedrørende generalforsamlingen	Forslag om indstilling af dirigenter til generalforsamlingen De planlagte dirigenter Johannes Skjødt, Louise Svendsen og Malene Kolle godkendes. Der diskuteres derudover om man til generalforsamlingen kan give mulighed for at medlemmer kan udmelde interesse for at blive dirigent næste år. Forslag om fastsættelse af tilskud Samme forslag som sidste år. Kontingentet er minimum 75 kr. pr medlem, som betales til lokalforeningen. Derudover betales der tilskud fra lokalforeningen til landsforeningen. Tilskuddet er på 5 kr. pr. medlem af lokalforeningen, dog minimum 400 kr., og de første 3 år af lokalforeningens levetid er minimummet 200 kr. FORRETNINGSORDEN Der bliver godkendt følgende 2 ændringer til forretningsordenen. 1. Fjern krav om minimum to gange fintælling ved skriftlig afstemning 2. Krav om ændringsforslag skal indsendes i skabelon Kommentar fra HOB: Hav tilgængelighed i baghovedet, ved udformningen af skabelon. POSTER Forslag om indstilling af stemmetællere på forhånd HOB indstiller Sofie Støvelbæk, Daniel Møbjerg og Rasmus van Deurs Forslag om indstilling af redaktionsudvalg på forhånd Det vedtages, at der indstilles et redaktionsudvalg på forhånd. Denne proces beskrives i indkaldelsen, hvor det klargøres, at der stadig kan stilles op på dagen ligesom med dirigenter. Processen for indstillinger tages i FU.
Ny generalforsamlings- organisering	Der indstilles til debat om generalforsamlingsorganiseringsforslaget, efterfulgt af afstemning om godkendelse af forslaget. Baggrund: Forslaget handler om at nedsætte antallet af delegerede, men at bibeholde stemmetal baseret på lokalforeningernes medlemstal.



	Hob beslutter at de ønsker forslaget Der kommer ændringer og rettelser til motivationen og ønsker om præcisering af forslagets opbygning. Jonathan tager ændringerne med, og præsenterer det færdige forslag til HOB 4.
Præsentation af krisemodels ramme	Krirehåndteringsmodellen præsenteres for HOB, efterfulgt af en workshop om hvordan den model kan se ud i Bifrost. Eva vil samle op på workshoppen og så sende videre til krisekomitéen.
Forslag om ekstraordinær metodeorienteret ansøgningspulje	To punkter i et! 1. Fremlæggelse af forslag om ekstraordinær pulje der kan søges til aktiviteter, der på den ene eller anden måde forbereder unge på håndtering af samfundsmæssige krisesituationer Dette kan være: - Håndtering af den emotionelle del af krisesituationer. Hvordan kan man støtte hinanden? - Håndtering af praktiske omstændigheder. Hvilke ting skal løses i en kompleks virkelighed, hvor den sædvanlige struktur ramler? - Craft aften til praktiske fornødenheder for forening og lokalmiljø, om det så er tæpper eller andet. - Håndtering af eksterne og interne forventninger. Hvad skal prioriteres, når krisen rammer. - Hvad er de etiske rammer af at stå i en krisesituation, og hvordan lærer vi at tænke over det på forhånd? Der foreslås, at der i kommende budget findes 40.000 kr. til sådan en pulje, hvor foreninger har mulighed for at søge med en ramme på 5.000 kr. 2. Forslag om større organisatorisk indsats af ansøgninger til kriseforberedelse lokalt Forslaget fremlægges med henblik på at få en temperatur fra HOB. Der er opbakning fra HOB om at fortsætte med at arbejde på det. Som et alternativ til at bruge SEK ressourcer på forslaget kan HOB evt. kontakte Dittman. Der stemmes ikke om forslagene. Begge forslag vil Jonathan arbejde videre på, og returnere med en opdatering til HOB 4.
Evt.	Til HOB 4 vil Maya bringe et punkt om ”Hvad deltager HOB i? (udvalg, poster osv.)”

Søndag

Programpunkt	Referat
Arbejdsblokke	Nedenfor ses arbejdsblokkernes temaer. - Forstå dit mandat: case indsamling - How to GF: Demokratisk GF forberedelse (Eva) - Krisekomité arbejde - Hvordan og hvad vil I med politikker? - Løn/honorar/ydelser/service og Bifrostpuljen - How to: forandringer - Kulturmødet 2026 - Design til unge: praktisk guide



	- How to: HOB medlem - Politisk strategi: hvilke ambitioner har DUF, Friluftsrådet og Bifrost?
Farvel og tak	Forpersonskabet lukkede mødet.